

## 培养计划课程简介

课程编号：020375	课程名称：建筑史	
	课程英文名称：History of Architecture	
学分：2	周学时：2	总学时：34
先修课程：中国历史、世界历史、艺术史	面向专业：建筑学、历史建筑保护工程	
开课单位：建筑与城市规划学院	任课教师：周鸣浩、李颖春	
<p>中文课程简介（200 字以内）</p> <p>建筑史是建筑学的专业必修基础课，由 14 次讲座课、2 次课程作业汇报讨论、1 次历史建筑现场调研组成，每个单元包含 2 个学时。通过本课程的学习，使学生获得系统性的中外建筑史知识，在比较中了解中外建筑文化的多样性，建立观察和分析历史建筑的基本方法，理解建筑艺术与更广泛的人类文明之间的内在关联，由此培养学生自身建构起历史的和跨文化的学术视野。</p>		
<p>英文课程简介</p> <p>This course, History of Architecture, plays a very important role in the academic training of the students majoring in architecture, composed of 14 lectures, 2 presentations of final projects and 1 field trip to visit the historical sites and buildings. By studying, students are supposed to have systematic knowledge of world architecture, especially the Chinese and the western, be aware of the diversity of world architecture by the means of comparison, establish the basic method of reading and analyzing the historical architecture, and understand the inner connection between architecture and the human civilization as a context, thus foster the student oneself to construct historical perspective as well as trans-cultural academic vision.</p>		